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ZEER GEHEIM 

Notulen van 

or" Lx.nr. 

de vergadering gehouden op vrijdag 2 maart 1962 in de Trêves
zaal, aangevangen 's morgens om tien uur en 's middags 

voortgezet. 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers Van 
Aartsen, Beerman, Cals, Klompé, Korthals, Marijnen, 
De Pous, Toxopeus, Visser en Zijlstra (Afwezig zijn 
de ministers Luns en Veldkamp) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen Bot 
(punten 2a en 4)~ Van Houten (punten 2, 3 en 4), 
De Jong (punt 2a; en RooIvink (punt 15a) 

Secretaris: J.Middelburg 

2. Buitenlands beleid -- =-=-~-=~~~~~~ 
~ Nieuw-Guinea (Zie notulen m.r. 1 maart 1962) 

De mintster-president deelt mede, dat de ambassadeur 
Van Royen heeft gerapporteerd over een gesprek, dat hij op 
het State Department met Tyler heeft gevoerd omtrent het punt, 
dat in een noodsituatie mariniers door de lucht via Amerikaanse 
steunpunten naar Ifi G'X,·,r_G'J.2.nc8. kunnen worden vervoerd. Tyler 
zei hierover, dat als Nederland hiertoe overgaat de mogelijk
heid van het komen tot een gesprek met Indonesië verkeken is. 
De Amerikaanse regeringsvertegenwoordigers houden ook vol, dat 
hun inlichtingen over Indonesische voorb8~eidingen niet zo 
verontrustend zijn. 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat onze 
ambassadeur Van Royen een gesprek heeft gehad met de onder
staatssecretaris voor het Verre Oosten Harriman, waarbij hij 
deze heeft ingelicht over zijn gesprek met Oe Thant in tegen
woordigheid van mr.Schürmann~ Harriman deelde omtrent het 
bezoek van minister Kennedy mede, dat president Soekarno het 
niet tot een gewapend conflict wil laten komen, maar dat deze 
rekening moet houden met de bevolking, die zo opgewonden is. 
Soekarno zou bereid zijn tot geheime preliminaire besprekingen 
op ambassadeursniveau maar dan niet onder Oe Thant. Diens be
zwaar tegen het betrekken van de VN was, dat dan de geheim
houding niet verzekerd was en dat dan bij een mislukking de 
Indonesische regering onder pressie van de publieke opi~ie 
gedwongen zou zijn tot een gewapende aanval over te gaan. 

Mini ster. • • • • 
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kwestie van de Schelde-Rijnverbinding te bespreken. Spreker 
heeft de indruk, dat door deze bespreking die op 19 maart 
zal plaatsvinden de zaak op ministerieel niveau wordt ge
trokken. Hij veronderstelt 7 dat van Belgische zijde dan ook 
de kwestie van de Eendracht zal worden aangeroerd. Hij stelt 
voor op 14 maart a.s. een voorbespreking te hebben met de 
Nederlandse delegatie. Minister Zi~lstra weet niets van een 
overgang van de besprekingen met België van het deskundigen
vlak naar het politiek niveau; dit is een belangrijke be
slissing in strijd met de afgesproken procedure, zodat spreker 
zich hiermede niet direct kan verenigen. Tegen een beperkt 
gesprek tussen de ministers Luns en Fayat heeft spreker geen 
bezwaar, maar als de delegaties ook daarbij zijn, zullen de 
betrokken ministers ook hieraan moeten deelnemen. Minister 
Korthals stelt voor, dat hij nog met minister Luns spreekt 
over wat deze met Fayat heeft afgesproken. TIe raad verklaart 
zich hiermede akkoord. 

2 d. Verzoek van Spanje inzake banden met de EEG 

Minister De Pous deelt mede, dat de Spaanse regering 
heeft voorgesteld banden tussen Spanje en de EEG te vormen. 
In Brussel staat men thans voor de vraag of aan Spanje een
zelfde brief met ontvangstbevestiging zal worden gezonden als 
eerder al aan Oostenrijk, Zwitserland en Zweden is gestuurd, 
nl. een ontvangstbevestiging in warme bewoordingen~ Spreker 
herinnert er in dit verband aan, dat de vakbeweging zich 
tegen aansluiting van Spanje bij de EEG heeft uitgesproken. 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat van 
Belgische zijde aanvankelijk bezwaar is gemaakt tegen het 
gebruiken van dezelfde bewoordingen voor de ontvangstbeves
tiging aan Spanje, welk bezwaar door Nederland is gesteund. 
De vraag rijst of Nederland zal aandringen op een afzonder
lijke tekst voor de ontvangstbevestiging, zelfs als onze 
delegatie alleen blijft staan~ 

Minister Cals zegt, dat de raad zich moet realiseren, 
dat in ons land gevoeligheden ten aanzien van Spanje bestaan
Over het aangaan van een cultureel akkoord met Spanje hebben 
minister Luns en spreker vorig jaar in de Kamercommissie ge
sproken, waarbij van enkele zijden hiertegen verzet werd aan
getekend. Er ~ een nota van Onderwijs, Kunsten en Weten
schappen en Buitenlandse Zaken hieroverLworden gegonden. ~en 
aanzien van de economische betrekkingen staat men echter ln 
de regel wat gemakkelijker tegenover dit soort kwesties dan 
bij culturele betrekkingen. Q 

Minister Toxopeus verwacht op het politieke vlak 
vooral moeilijkheden, omdat in Spanje geen godsdienstvrijheid 
bestaat. 
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Staatssecretaris Van Houten verwacht, dat een 
associatie van Spanje toch niet tot stand komt. Hij vraagt 
zich af of men dan erop moet staan, dat niet dezelfde ont
vangstbevestiging aan de Spaanse regering wordt gezonden als 
aan andere landen. 

De raad besluit, dat de Nederlandse delegatie zich 
eventueel bij bezwaren van andere EEG-landen kan aansluiten, 
maar zich niet als enige delegatie tegen het zenden van een
zelfde ontvangstbevestiging behoeft te verzetten, mits zij 
in de notulen laat vastleggen, dat het zenden van dit bericht 
sans préjudice is. 

2 e. Versnelling uitvoering EEG-verdrag; associatie van Afri
kaanse landen 

Minister De Pous stelt de vraag of minister Marijnen, 
die niet aan de bespreking van de versnelling in de EEG-raad 
kan deelnemen wegens zijn begrotingsbehandeling, ook wel ermede 
akkoord gaat als deze versnelling niet op de landbouwprodukten 
betrekking heeft. Minister Marijnen antwoordt bevestigend, 
maar meent, dat deze kwestie toch wel strak gesteld moet worden. 
Minister De Pous merkt op, dat als men dit iets te stringent 
stelt deze tweede versnerling niet zal doorgaan. 

Minister Zijlstra stelt voor ernaar te streven, 
dat de versnellingsverlaging van de invoertarieven op 1 juli 
1962 en de verlaging van tarieven volgens het EEG-verdrag op 
1 juli 1963 (beide van 10%) gecombineerd worden tot een ver
laging met 20% op 1 januari 1963~ Minister De Pous antwoordt, 
dat het bedrijfsleven de gecombineerde stap te groot vindt 
en dat het naar voren halen voor een half jaar van de aan
passing aan het buitentarief ook bezwaarlijk is. Minister 
Zijlstra wijst erop, dat één maal een gecombineerde wijziging 
van de invoertarieven ook voor het bedrijfsleven voordelen 
geeft. Minister De Pous zegt, dat deze gedachte uitvoerig met 
vertegenwoordigers van het bedrijfsleven is besproken; zij 
stonden afwijzend hiertegenover. 

Spreker deelt vervolgens mede, dat in de coördinatie
commissie richtlijnen zijn besproken met betrekking tot het 
beleid inzake de associatie van Afrikaanse landen. Hij stelt 
voor hiermede in te stemmen. De raad besluit aldus. 

2 ~. Eu~opees energiebeleid (Nota van de minister van Economische 
Z~en dd. 28 februari 1962, nr.75782, met bijlagen) 

Minister De Pous heeft de raad in zijn nota op de 
hoog"te gesteld "ran de denkbeelden van de heer Spierenburg 


